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Els demòcrates volen que la 
nova seu de la justícia estigui en 
ple funcionament com a màxim 
a finals de la propera legislatu-
ra. Ho va dir ahir el candidat 
per Escaldes-Engordany, Mi-
quel Aleix, que va explicar les 
iniciatives que Demòcrates per 
Andorra (DA) pretén portar a 
terme en l’àmbit de la justícia 
en cas de tornar a governar.

La intenció dels demòcrates 
és continuar “modernitzant” la 
justícia, dotant-la dels mitjans 
humans i tècnics suficients per-
què els procediments judicials 
siguin cada vegada més àgils. 
“En un Estat de dret basat en 
la separació de poders, la jus-
tícia ha de disposar de mitjans 
per fer la seva feina”, va indicar 
Aleix. En aquest sentit, una de 
les prioritats d’aquesta forma-
ció política és la construcció del 
palau de justícia, que es preveu 
al Prat del Rull, i de moment ja 
han començat els treballs d’ur-
banització a la zona. Aleix va 
recordar que en el pressupost 
per enguany ja hi ha una parti-
da destinada a aquest projecte.

Aleix va manifestar que “s’ha 
fet molta feina” en aquesta ma-
tèria tant des de la comissió le-

gislativa de justícia com des del 
ministeri de Justícia i Interior, 
fins al punt que hi ha hagut una 
veritable “transformació” en 
aquest àmbit. El polític escal-
denc va lloar en especial el tre-
ball fet pel titular de la cartera, 
Xavier Espot, del qual va dir que 
“és una persona jove però amb 
una capacitat de treball enor-

me”. Entre les prioritats per a 
la propera legislatura, a més 
de desenvolupar reglamentà-
riament moltes de les lleis que 
s’han aprovat, el candidat de-
mòcrata va esmentar el codi de 
procediment civil, en què ja s’ha 
estat treballant en els últims 
anys, i una llei de la “mediació”, 
que ha de permetre alleugerir la 
justícia de casos, amb una solu-
ció alternativa per resoldre els 
conflictes al marge dels òrgans 
judicials i diferent de l’arbitrat-
ge. També s’haurà de posar en 
funcionament la nova figura del 
saig, a través de la qual es pre-
tén que hi hagi una agilització 
de les execucions judicials.

DA continuarà dotant de mitjans 
la justícia per “modernitzar-la”
La nova seu judicial hauria d’estar acabada com a molt a final de la legislatura
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Potser no calen els aparells 
que utilitzen a CSI, però el cos 
de policia requereix material 
capdavanter: “Si volem seguir 
fent bandera de la segure-
tat, els equipaments policials 
s’han de revisar i actualitzar 
constantment”, va subratllar 
ahir el cap de la llista nacional 
de Socialdemocràcia i Progrés 
(SDP), Víctor Naudi. L’aspi-
rant a cap de Govern es va 
reunir amb els agents acom-
panyat per Jaume Bartumeu. 

“Hem parlat de la manca 
de material. Amb els pressu-
postos dels últims quatre anys 
s’han invertit diners en aspec-
tes no prioritaris i els equipa-
ments estan lluny d’estar al 
dia”, va comentar Naudi en 
sortir de la reunió. 

Durant la trobada, els 
agents van lamentar que la 
nova llei de jubilació del fun-
cionariat els perjudica més 
perquè “el cos de policia feia 
anys que feia una capitalitza-
ció de les pensions per aporta-
ció pròpia, i els drets adquirits 
s’han vist retallats perquè la 
llei és genèrica i tracta igual 
tot el funcionariat”, va re-
marcar el candidat. Naudi va 

afegir que els agents “també 
estan cansats de sentir-se es-
tigmatitzats, i la forma de fer 
del Govern sortint de Martí 
ha provocat el fraccionament 
de la societat. Els policies tro-
ben a faltar el plus de reco-
neixement, que és important 
quan tens vocació de servei”.

Naudi i Bartumeu van ex-
plicar als agents que “des del 
Consell General volem sus-
pendre la llei de les pensions  
i fer-ne una de nova, i repren-
dre les negociacions a partir 
dels 33 acords sobre la funció 
pública aconseguits durant el 
mandat de Bartumeu”.

Quant a les prejubilacions, 
Naudi va advertir que “no se-
ran tantes com les que s’espe-
raven perquè el servei patiria 
disfuncions”.

SDP adverteix que el 
material del cos de policia 
s’està quedant obsolet

E.J.M.
andorra la vElla

Socialdemocràcia i Progrés

La dinamització dels principals 
eixos comercials i de les zones 
que estan al seu voltant és una 
de les propostes de Demòcrates 
per Andorra (DA) per revitalit-
zar el comerç. Els candidats de 
DA per Andorra la Vella, Jordi 
Cinca i Rosa Ferrer, van fer ahir 
una passejada pel barri de Pra-
da Ramon per explicar les ini-
ciatives en aquest àmbit. Cinca 
va destacar l’impacte positiu 
que tindrà per a la zona la cons-
trucció de l’emblemàtic edifici 
tecnològic d’Andorra Telecom. 
“És una obra que servirà per re-
vifar la zona no de manera pun-
tual sinó permanentment, que 

ha de ser sempre l’objectiu”, va 
manifestar Cinca. 

Els demòcrates tenen previst 
continuar endavant amb acci-
ons impulsades des d’Andorra 
Turisme com l’Andorra Shop-
ping Festival o les anomenades 
nits blanques. “Una cosa que és 
fonamental és que les accions 
s’han de fer conjuntament amb 
les associacions, perquè són les 
que coneixen la realitat del dia 
a dia, i les administracions han 
d’estar al seu costat”, va expli-
car Ferrer. Pel que fa a possibles 
mesures fiscals concretes que 
puguin ajudar a posar en marxa 
nous comerços, Cinca va opi-
nar que “no cal inventar la sopa 
d’all” perquè moltes ja funcio-

nen i no es pot ampliar massa 
el ventall d’iniciatives en aquest 
àmbit perquè els impostos són 
molt baixos. Així mateix, va re-
cordar que s’han d’agilitzar els 
tràmits per obrir nous establi-
ments, cosa que segons va dir 
es pot fer ja avui dia “en temps 
rècord”, tot i que cal continuar 
en aquesta línia. 

Ferrer, per la seva banda, es 
va referir a algunes millores que 
s’estan posant ara en marxa a la 
zona com són les voravies que 
s’estan fent a l’avinguda Tar-
ragona i la nova rotonda que 
hi haurà en aquest indret. Una 
altra obra important és el nou 
centre de salut que s’obrirà al 
carrer de la Sardana.

DA dinamitzarà els principals 
eixos comercials i els voltants

andorra la vella
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per modernitzar la Llei de 
l’esport i per la creació d’un 
servei d’àmbit nacional de 
medicina de l’esport. Així ho 
va explicar ahir el candidat de 
la llista territorial de Liberals 
d’Andorra+Unió Laurediana 
a Sant Julià de Lòria, Josep 
Majoral, en el transcurs de la 
reunió que va mantenir amb 
representants del col·lectiu 
d’entitats esportives de la par-
ròquia al Centre Cultural.

Així mateix, Majoral, que va 
recordar el paper tan impor-
tant que aquests col·lectius 
tenen en el teixit associatiu de 
la parròquia i ho va materialit-

zar en els prop de 3,5 milions 
d’euros que aquestes entitats 
han rebut del Comú en la dar-
rera dècada, va explicar la vo-
luntat de destinar part del que 
es recapti per l’impost sobre 
el joc a les entitats esportives, 
així com la intenció de facilitar 
el mecenatge esportiu.

D’altra banda, el cap de llis-
ta liberal, que va recordar el 
paper social de Sasectur –la 
societat comunal que gestiona 
les activitats esportives– en 
època de vacances, va desglos-
sar també les altres propostes 
en matèria esportiva, com la 
intenció de potenciar el rol del 
Consell Andorrà de l’Esport o 
la creació del Comitè Paralím-
pic Andorrà.

Liberals vol una Llei de 
l’esport més moderna

Sant Julià de lòria

Redacció
Sant Julià dE lòria

da impulsarà una 
llei de mediació per 
a la resolució de 
conflictes 

Reunió d’SDP amb la policia, ahir.

Bondia


